
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
Sammanträdesdatum 
2024-06-05 

 
  

Regionfullmäktige   
 
Tid och plats 09:00-15.25, Expohallen, Munken, Timmernabbsvägen 2, Mönsterås 
Beslutande 
 

Jonas Erlandsson (S), ordförande §§ 77–82, 84–113 
Anders Andersson (KD), vice ordförande §§ 77–82, 84–113, ordförande § 83 
Angelica Katsanidou (S) 
Katrin Stagnell (S), ersättare för Per Wimarsson (S) 
Pernilla Andersson (S), ersättare för Malin Wimmerström (S) 
Åke Jägerö (S) 
Rosie Folkesson (S) 
Mattias Wärnsberg (S) §§ 77–109 
Cissi Hammar (S) 
Peter Vretlund (S) 
Lejla Radovic (S) 
Elin Sejnehed (S) 
Per Adolfsson (S), ersättare för Martina Aronsson (S) 
Maria Ixcot Nilsson (S) 
Henrik Nilsson Bokor (S) 
Mattias Adolfson (S) 
Malin Anell (S) 
Mårten Ekblad (S), ersättare för Anders Henriksson (S) 
Ing-Marie Karlsson (S) 
Sara-Lisa Ekedahl (S) 
Steve Sjögren (S) 
Bodil Liedberg Jönsson (S), ersättare för Lasse Johansson (S) 
Ilko Corkovic (S) 
Jeanette Sandström (S), ersättare för Per-Olof Johansson (S) 
Kristina Sjöström (S) 
Linda Eriksson (C), ersättare för Karin Helmersson (C) 
Joachim Starck (C) 
Magnus Danlid (C) 
Sarah Johansson (C), ersättare för Mahmoud Al Mokdad (C) 
Anna Lundgren (C) 
Emmy Ahlstedt (C) 
Lena Granath (V) 
Daniel Ståhl (V) 
Alice Saksenvik (V), ersättare för Jonny Andersson (V) 
Jan Martinsson (V) 
Sara Kånåhols (V) 
Malin Sjölander (M) 
Emil Jörgensen (M), ersättare för Elin Sjölander Landerdahl (M) 
Bernard Neuman (M), ersättare för Åsa Ottosson (M) 
Robin Hanzl (M) 
Magnus Hultman (M), ersättare för Lennart Hellström (M) 
Pär-Gustav Johansson (M) 
Daniel Lindvall (M) 
Sven Sparavec (M) 
Emma Lilliehorn (M) 
Monica Ljungdahl (M) 
Carl Dahlin (M) 
Eila Medin (M) 
Jimmy Loord (KD) 
Maud Ärlebrant (KD) 
Gudrun Brunegård (KD) 
Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) 
Margreth Johansson (KD) 
Arne Sjöberg (KD) 
Marwin Johansson (KD) 
Micael Foghagen (SD), ersättare för Martin Kirchberg (SD) 
Bo Karlsson (SD) 
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 Sune Olsson (SD), ersättare för Leif Gustavsson (SD) 
Erika Arvidsson (SD) 
Anne-Marie Norman (SD) 
Anni Juhl Nielsen (SD) 
Lillemor Marcus Jonsson (SD) 
Claus Zaar (SD) 
Göran Gustafsson (SD) 
Petra Gustafsson (SD) 
Göran Bågenholm (SD) 
 
Michael Erlandsson (SD) är frånvarande utan att ersättas. 
 

Övriga närvarande Carl-Wiktor Svensson (KD), regionråd §§ 77–109 
Klaus Leidecker, Region Kalmar läns revisorer 
Ann-Sofie Hedenstein, kanslidirektör 
Lars Mattson, ekonomidirektör 
Johan Jarl, regionsekreterare 

   

Justering Sker digitalt. 
 
 
Paragrafer 77–113  

 
  

Ordförande 
 

Jonas Erlandsson (S) §§ 77–82, 84–113 
Anders Andersson (KD) § 83 
 

 

Justerare Joachim Starck (C) Jimmy Loord (KD)  
  
Sekreterare Johan Jarl 
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§ 77  Ärendenummer RS 2024/13 

Godkännande av föredragningslista 

Beslut 
Regionfullmäktige godkänner föredragningslistan. 
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§ 78  Ärendenummer RS 2024/13 

Val av justerare 

Beslut 
Regionfullmäktige utser Joachim Starck (C) och Jimmy Loord (KD) att 
tillsammans med ordförande justera mötets protokoll. 
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§ 79  Ärendenummer RS 2024/457 

Anmälan av inkomna interpellationer och frågor 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar att interpellationer och frågor får ställas. 

Bakgrund 
Inför mötet har följande interpellationer inkommit: 

1. Är majoriteten beredd att diskutera åtgärder för att minska 
väntetiderna inom hörselvården, ställd av Jimmy Loord (KD) (RS 
2024/794). 

2. På vilka grunder har man börjat använda Z-Water “städvatten” i 
Region Kalmar län, ställd av Claus Zaar (SD) (2024/891). 

3. Hur ser du på klinisk forskning och fortbildning för personalen i 
Region Kalmar län, ställd av Claus Zaar (SD) (RS 2024/892). 

4. Hur väl fungerar regionens påverkansarbete gentemot EU, ställd av 
Jimmy Loord (KD) (RS 2024/896). 

5. Folkhögskolans utbud av kurser för skogsindustri och ekoturism, 
ställd av Jimmy Loord (KD) (RS 2024/897). 

6. Hur ska regionen använda regeringens utökade statsbidrag, ställd av 
Margreth Johansson (KD) (RS 2024/898). 

7. Gasbussar, ställd av Lillemor Marcus Jonsson (SD) (RS 2024/900). 
--- 
Följande inkomna interpellationer besvaras vid regionfullmäktige den 26 
september 2024: 

1. Tillgängligheten på folkhögskolorna, ställd av Carl Dahlin (M) (RS 
2024/889). 

2. Varför avlövar ni Oskarshamns sjukhus, ställd av Anni Juhl Nielsen 
(SD) (RS 2024/893). 

3. När öppnar den palliativa avdelningen på Västerviks sjukhus, ställd 
av Åsa Ottosson (M) (RS 2024/608). 

--- 
Följande interpellationer från regionfullmäktige den 25 april 2024 besvaras 
vid mötet: 

1. Vad har Region Kalmar för åtgärder mot välfärdsbrott och 
upphandlingsfusk, ställd av Claus Zaar (SD) (RS 2024/629). 
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--- 
Följande frågor har inkommit: 

1. Finns någon framtid för vårdfilialerna på landsbygden, ställd av Carl 
Dahlin (M) (RS 2024/890). 

2. Hur vill ni öka jämlikheten i primärvården, ställd av Chatrine Pålsson 
Ahlgren (KD) (RS 2024/920). 
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§ 80  Ärendenummer RS 2023/1573 

Svar på medborgarförslag om alternativ till regionala 
bussresor på Öland 

Beslut 
Regionfullmäktige besvarar medborgarförslaget om alternativ till regionala 
bussresor på Öland med redovisat yttrande. 

Bakgrund 
Region Kalmar län har mottagit ett medborgarförslag om att Kalmar 
länstrafik, i avvaktan på autonoma transportsystem, ska organisera 
samåkning i privatbilar som alternativ till den idag bristfälliga busstrafiken 
under lågsäsong. Ett sådant införande skulle enligt förslagsställaren 
möjliggöra för ett ökat erbjudande av resmöjligheter från ytterområden i 
både Borgholm och Mörbylånga. 

Yttrande 
Frågan om mobila samåkningssystem har förekommit sedan tidigare och 
Kalmar länstrafik har i dessa diskussioner förhållit sig positiv då detta för 
resenären/resenärerna förenklat resandet och bidragit till en ökad samåkning 
med en minskad miljöpåverkan. 
Den privata bilen är i många fall ett nödvändigt komplement till 
kollektivtrafiken på landsbygden och underlättar för boende med flera att ta 
sig till olika resmål när utbudet av kollektivtrafik inte räcker till. Bilen ska 
också ses som ett färdmedel som tillsammans med kollektivtrafiken utgör en 
kombinerad mobilitet genom att resenärer vid olika bytespunkter byter 
färdmedel för att få bästa möjliga trafiklösning. 
Det finns idag mobila samåkningssystem på marknaden som olika privata 
användargrupper använder sig av. Kalmar länstrafik har i några olika projekt 
samarbetat med dess företrädare i syfte att informera om resmöjligheten men 
också att koppla samman de olika transportsystemen genom information på 
Kalmar länstrafiks hemsida och i reseplaneraren. 
Erfarenhet från tidigare projekt har visat att det krävs stora resurser för att 
hantera mobila samåkningssystem, därtill finns det idag oklarheter kring det 
juridiska ansvaret. 
Bedömningen är att Kalmar länstrafik inte kan ansvara för denna typ av 
transportlösning som exempelvis förarens ansvar i förhållande till resenärens 
säkerhet med mera. 
--- 
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Ärendet har behandlats av kollektivtrafiknämnden § 42 den 11 april 2024. 
Nämnden föreslog regionfullmäktige att besvara medborgarförslaget om 
alternativ till regionala bussresor på Öland med redovisat yttrande. 
Regionstyrelsen lämnade § 107 den 14 maj 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige besvarar medborgarförslaget om alternativ till regionala 
bussresor på Öland med redovisat yttrande.” 

Överläggning 
Peter Vretlund (S) föreslår att regionfullmäktige ska besluta enligt 
regionstyrelsens förslag. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt Peter 
Vretlunds (S) förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 107 den 14 maj 2024. 
2. Protokollsutdrag från kollektivtrafiknämnden § 42 den 11 april 2024. 
3. Medborgarförslag – Alternativ till regionala bussresor på Öland. 

 
Expedierat till: Förslagsställarna 
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§ 81  Ärendenummer RS 2024/91 

Information från regionens revisorer 
Revisorerna har inget aktuellt att redovisa. 

9Comfact Signature Referensnummer: 1777119



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  

Datum 
2024-06-05 

 
 

 
Regionfullmäktige 
 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

§ 82  Ärendenummer RS 2024/6 

Årsredovisning med bokslut för Region Kalmar län 
2023 samt beslut om ansvarsfrihet 

Beslut 
Regionfullmäktige godkänner Region Kalmar läns årsredovisning för 2023. 
Ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023 beviljas för: 

• Regionstyrelsen 

• Kollektivtrafiknämnden 

• Regionala utvecklingsnämnden 

• Folkhögskolestyrelsen 

• Patientnämnden 

• Beredningen för hälso- och sjukvård 

• Beredningen för hållbarhet och folkhälsa 

• Samverkansnämnden för Sydöstra sjukvårdsregionen 

Bakgrund 
Regionstyrelsen har upprättat årsredovisning för Region Kalmar län för år 
2023. Region Kalmar läns revisorer har granskat årsredovisningen och 
lämnat en revisionsberättelse. Revisorerna tillstyrker sammantaget att 
årsredovisningen godkänns och att regionfullmäktige beviljar 
regionstyrelsen, nämnder och beredningar ansvarsfrihet för 2023. 
--- 
Regionfullmäktiges presidium föreslår, utifrån revisorernas 
rekommendation, att regionfullmäktige godkänner Region Kalmar läns 
årsredovisning för 2023, samt beviljar regionstyrelsen, nämnder och 
beredningar ansvarsfrihet för verksamhetsåret. 
--- 
Klaus Leidecker, Region Kalmar läns revisorer, föredrar revisorernas 
granskning och revisionsberättelsen. 
Regionstyrelsens ordförande Angelica Katsanidou (S) föredrar 
årsredovisningen för 2023. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 
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Jäv 
Ledamöter i regionfullmäktige som varit invalda i berörda styrelser, nämnder 
och beredningar under 2023 deltar inte i beslutet om ansvarsfrihet som avser 
sitt uppdrag. 

Handlingar 
1. Årsredovisning för Region Kalmar län 2023, med bilagor: 

a. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 50 den 26 mars 2024. 
b. Intern kontroll 2023. 
c. Folktandvården resultatvärdering/dialog 2023. 
d. Uppföljning av privata utförare 2023. 

2. Revisionsberättelse för 2023, med bilagor: 
a. Protokollsutdrag från regionrevisionen § 63 den 8 maj 2023. 
b. Promemoria granskning av årsredovisning 2023. 
c. Granskning av Region Kalmar läns årsredovisning och bokslut 

2023 samt yttrande om årsredovisning 2023, från KPMG. 
d. Sammanfattande redogörelse över granskningar 2023. 
e. Rapport över basgranskning 2023 för regionstyrelsen, regionala 

utvecklingsnämnden, folkhögskolestyrelsen, 
kollektivtrafiknämnden, patientnämnden och beredningar. 

f. Promemoria granskning av samverkansnämnden för Sydöstra 
sjukvårdsregionen 2023, från revisionskontoret Region 
Jönköpings län. 

 
Expedierat till: Regiondirektör 

Ekonomidirektör 
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§ 83  Ärendenummer RS 2024/584 

Årsredovisning för Samordningsförbundet i Kalmar län 
2023 samt beslut om ansvarsfrihet 

Beslut 
Regionfullmäktige godkänner årsredovisning för Samordningsförbundet i 
Kalmar län för 2023 och beviljar för sin del förbundsstyrelsen ansvarsfrihet 
för 2023. 

Bakgrund 
Samordningsförbundet i Kalmar län har inkommit med årsredovisning och 
revisionsberättelse för 2023. Revisorerna tillstyrker att styrelsen för 
samordningsförbundet beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 
--- 
Utifrån revisorernas granskning föreslår regionfullmäktiges presidium att 
regionfullmäktige godkänner årsredovisningen för Samordningsförbundet i 
Kalmar och för sin del beviljar förbundsstyrelsen ansvarsfrihet för 2023. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Jäv 
Ledamöter i regionfullmäktige som varit invalda i Samordningsförbundet i 
Kalmar läns styrelse under 2023 deltar inte i beslutet om ansvarsfrihet. 

Handlingar 
1. Missiv – Årsredovisning och revisionsberättelse för 

Samordningsförbundet i Kalmar län 2023. 
2. Årsredovisning för Samordningsförbundet i Kalmar län 2023. 
3. Rapport Granskning av bokslut och årsredovisning 2023 (KPMG). 
4. Rapport över basgranskning 2023 (Ernst & Young). 
5. Revisionsberättelse för 2023. 
 
Expedierat till: Samordningsförbundet i Kalmar län 
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§ 84  Ärendenummer RS 2024/585 

Årsredovisning samt revisionsberättelse för 
Kommunalförbundet Svenskt ambulansflyg 2023 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar årsredovisning och revisionsberättelse för 
Kommunalförbundet Svenskt ambulansflyg för 2023 till protokollet. 

Bakgrund 
Kommunalförbundet Svenskt ambulansflyg har inkommit med 
årsredovisning och revisionsberättelse för 2023. Förbundets revisorer 
tillstyrker sammantaget att styrelsen för Svenskt ambulansflyg beviljas 
ansvarsfrihet samt att årsredovisningen fastställs. 
--- 
Regionfullmäktiges presidium föreslår att regionfullmäktige noterar 
årsredovisningen och revisionsberättelsen till protokollet. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Handlingar 
1. Årsredovisning för Kommunalförbundet Svenskt ambulansflyg 2023. 
2. Revisionsberättelse Kommunalförbundet Svenskt Ambulansflyg 2023. 
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§ 85  Ärendenummer RS 2024/586 

Årsredovisning för Stiftelsen Kalmar läns museum 
2023 samt beslut om ansvarsfrihet 

Beslut 
Regionfullmäktige beviljar styrelsen för Stiftelsen Kalmar läns museum 
ansvarsfrihet för 2023. 

Bakgrund 
Stiftelsen Kalmar läns museum har inkommit med årsredovisning för år 
2023. Årsredovisningen har granskats av stiftelsens revisorer. Revisorerna 
tillstyrker sammantaget att regionfullmäktige beviljar styrelsen ansvarsfrihet 
för 2023. 
--- 
Utifrån revisorernas rekommendation föreslår regionfullmäktiges presidium 
att regionfullmäktige beviljar styrelsen för Stiftelsen Kalmar läns museum 
ansvarsfrihet för 2023. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktiges förslag. 

Jäv 
Ledamöter i regionfullmäktige som varit invalda i styrelsen för Stiftelsen 
Kalmar läns museum under 2023 deltar inte i beslutet. 

Handlingar 
1. Årsredovisning för Stiftelsen Kalmar läns museum 2023. 
2. Revisionsberättelse från stiftelsens revisorer. 
 
Expedierat till: Stiftelsen Kalmar läns museum 
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§ 86  Ärendenummer RS 2024/587 

Årsredovisning för Kalmar läns musikstiftelse 2023 
samt beslut om ansvarsfrihet 

Beslut 
Regionfullmäktige beviljar styrelsen för Kalmar läns musikstiftelse 
ansvarsfrihet för 2023. 

Bakgrund 
Kalmar läns musikstiftelse har inkommit med årsredovisning för år 2023. 
Årsredovisningen har granskats av Region Kalmar läns utsedda revisor. 
Revisionen tillstyrker sammantaget att styrelsen för Kalmar läns 
musikstiftelse beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 
--- 
Utifrån revisionens rekommendation föreslår regionfullmäktiges presidium 
att regionfullmäktige beviljar styrelsen för Kalmar läns musikstiftelse 
ansvarsfrihet för 2023. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Jäv 
Ledamöter i regionfullmäktige som varit invalda i styrelsen för Kalmar läns 
musikstiftelse under 2023 deltar inte i beslutet. 

Handlingar 
1. Årsredovisning för Kalmar läns musikstiftelse 2023. 
2. Revisionsberättelse från Region Kalmar läns utsedda revisor. 
 
Expedierat till: Kalmar läns musikstiftelse 
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§ 87  Ärendenummer RS 2024/588 

Årsredovisning för Jenny Nyströms och Curt 
Stoopendaals stiftelse 2023 samt beslut om 
ansvarsfrihet 

Beslut 
Regionfullmäktige beviljar styrelsen för Jenny Nyströms och Curt 
Stoopendaals stiftelse ansvarsfrihet för 2023. 

Bakgrund 
Jenny Nyströms och Curt Stoopendaals stiftelse har inkommit med 
årsredovisning för år 2023. Årsredovisningen har granskats av stiftelsens 
revisorer. Revisorerna rekommenderar sammantaget att regionfullmäktige 
beviljar styrelsen för stiftelsen ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 
--- 
Regionfullmäktiges presidium föreslår utifrån revisorernas rekommendation 
att regionfullmäktige beviljar styrelsen för Jenny Nyströms och Curt 
Stoopendaals stiftelse ansvarsfrihet för 2023. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Jäv 
Ledamöter i regionfullmäktige som varit invalda i styrelsen för Jenny 
Nyströms och Curt Stoopendaals stiftelse under 2023 deltar inte i beslutet. 

Handlingar 
1. Årsredovisning Jenny Nyströms och Curt Stoopendaals stiftelse 2023. 
2. Revisionsberättelse Jenny Nyströms och Curt Stoopendaals stiftelse 

2023. 
 
Expedierat till: Jenny Nyströms och Curt Stoopendaals stiftelse 
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§ 88  Ärendenummer RS 2024/6 

Årsredovisning för Kalmar länstrafik AB 2023 samt 
revisionsberättelse 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar årsredovisning och revisionsberättelse för Kalmar 
länstrafik AB för 2023 till protokollet. 

Bakgrund 
Årsredovisningar och revisionsberättelser för Region Kalmar läns hel- och 
delägda bolag för 2023 redovisas till regionfullmäktige för kännedom. 
--- 
Regionfullmäktiges presidium föreslår att regionfullmäktige noterar 
årsredovisning 2023 med revisionsberättelse för Kalmar länstrafik AB till 
protokollet. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Handling 
Årsredovisning 2023 med revisionsberättelse Kalmar länstrafik AB. 
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§ 89  Ärendenummer RS 2024/456 

Årsredovisning för Kalmar läns 
pensionskapitalförvaltning AB 2023 samt 
revisionsberättelse 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar årsredovisning och revisionsberättelse för Kalmar 
läns pensionskapitalförvaltning AB för 2023 till protokollet. 

Bakgrund 
Årsredovisningar och revisionsberättelser för Region Kalmar läns hel- och 
delägda bolag för 2023 redovisas till regionfullmäktige för kännedom. 
--- 
Regionfullmäktiges presidium föreslår att regionfullmäktige noterar 
årsredovisning 2023 med revisionsberättelse för Kalmar läns 
pensionskapitalförvaltning AB till protokollet. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Handlingar 
1. Årsredovisning för Kalmar läns pensionskapitalförvaltning AB 2023 

med revisionsberättelse. 
2. Granskningsrapport för Kalmar läns pensionskapitalförvaltning 2023. 
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§ 90  Ärendenummer RS 2024/456 

Årsredovisning för Kalmar Öland Airport AB 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar årsredovisning och revisionsberättelse för Kalmar 
Öland Airport AB för 2023 till protokollet. 

Bakgrund 
Årsredovisningar och revisionsberättelser för Region Kalmar läns hel- och 
delägda bolag för 2023 redovisas till regionfullmäktige för kännedom. 
--- 
Regionfullmäktiges presidium föreslår att regionfullmäktige noterar 
årsredovisning 2023 med revisionsberättelse för Kalmar Öland Airport AB 
till protokollet. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Handlingar 
1. Årsredovisning för Kalmar Öland Airport AB 2023. 
2. Granskningsrapport för Kalmar Öland Airport AB 2023. 
3. Revisionsberättelse för Kalmar Öland Airport AB 2023. 
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§ 91  Ärendenummer RS 2024/456 

Årsredovsning samt revisionsberättelse för AB 
Transitio 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar årsredovisning och revisionsberättelse för AB 
Transitio AB för 2023 till protokollet. 

Bakgrund 
Årsredovisningar och revisionsberättelser för Region Kalmar läns hel- och 
delägda bolag för 2023 redovisas till regionfullmäktige för kännedom. 
--- 
Regionfullmäktiges presidium föreslår att regionfullmäktige noterar 
årsredovisning 2023 med revisionsberättelse för AB Transitio till 
protokollet. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Handlingar 
1. Årsredovisning för AB Transitio 2023 med revisionsberättelse. 
2. Granskningsrapport för AB Transitio 2023. 
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§ 92  Ärendenummer RS 2024/456 

Årsredovisning för Almi företagspartner AB för 2023 
samt revisionsberättelse 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar årsredovisning och revisionsberättelse för ALMI 
Företagspartner Kalmar AB för 2023 till protokollet. 

Bakgrund 
Årsredovisningar och revisionsberättelser för Region Kalmar läns hel- och 
delägda bolag för 2023 redovisas till regionfullmäktige för kännedom. 
--- 
Regionfullmäktiges presidium föreslår att regionfullmäktige noterar 
årsredovisning 2023 med revisionsberättelse för ALMI Företagspartner 
Kalmar AB till protokollet. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Handlingar 
1. Årsredovisning för ALMI Företagspartner Kalmar AB 2023. 
2. Revisionsberättelse för ALMI Företagspartner Kalmar AB 2023. 
3. Granskningsrapport för ALMI Företagspartner Kalmar AB 2023. 

21Comfact Signature Referensnummer: 1777119



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  

Datum 
2024-06-05 

 
 

 
Regionfullmäktige 
 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

§ 93  Ärendenummer RS 2024/456 

Årsredovisning för Samverkansprojekt E22 AB 2023 
samt revisionsberättelse 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar årsredovisning och revisionsberättelse för 
Samverkansprojekt E22 AB för 2023 till protokollet. 

Bakgrund 
Årsredovisningar och revisionsberättelser för Region Kalmar läns hel- och 
delägda bolag för 2023 redovisas till regionfullmäktige för kännedom. 
--- 
Regionfullmäktiges presidium föreslår att regionfullmäktige noterar 
årsredovisning 2023 med revisionsberättelse för Samverkansprojekt E22 AB 
till protokollet. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Handlingar 
1. Årsredovisning för Samverkansprojekt E22 AB 2023. 
2. Granskningsrapport för Samverkansprojekt E22 AB 2023. 
3. Revisionsberättelse för Samverkansprojekt E22 AB 2023. 
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§ 94  Ärendenummer RS 2024/456 

Årsredovisning Öresundståg AB 2023 samt 
revisionsberättelse 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar årsredovisning och revisionsberättelse för 
Öresundståg AB 2023 till protokollet. 

Bakgrund 
Årsredovisningar och revisionsberättelser för Region Kalmar läns hel- och 
delägda bolag för 2023 redovisas till regionfullmäktige för kännedom. 
--- 
Regionfullmäktiges presidium föreslår att regionfullmäktige noterar 
årsredovisning 2023 med revisionsberättelse för Öresundståg AB till 
protokollet. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Handlingar 
1. Årsredovisning för Öresundståg AB 2023. 
2. Revisionsberättelse för Öresundståg AB 2023. 
3. Granskningsrapport för Öresundståg AB 2023. 
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§ 95  Ärendenummer RS 2024/707 

Sammanträdesplan 2025 

Beslut 
Regionfullmäktige fastställer sammanträdesdagar för regionfullmäktige 2025 
enligt följande: 28 februari, 22 maj, 25 september och 26–27 november. 
Regionfullmäktige rekommenderar i övrigt vardera nämnd och beredning att 
besluta om sin sammanträdesplan enligt redovisat förslag. 

Bakgrund 
Enligt regionstyrelsens reglemente ska regionstyrelsen upprätta en plan över 
sina sammanträden, samt arbetsutskottets, personalutskottets och plan- och 
budgetberedningens, samt förslag till plan för regionfullmäktiges, 
nämndernas och beredningarnas sammanträden. Respektive instans beslutar 
därefter om slutliga sammanträdesdatum utifrån förslaget. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 103 den 15 maj 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige fastställer 
sammanträdesdagar för regionfullmäktige 2025 enligt följande: 28 februari, 
22 maj, 25 september och 26–27 november. 
Regionfullmäktige rekommenderar i övrigt vardera nämnd och beredning att 
besluta om sin sammanträdesplan enligt redovisat förslag.” 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt 
regionstyrelsens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 103 den 15 maj 2024. 
2. Sammanträdesplan för den politiska organisationen 2025. 

 
Expedierat till: Kanslidirektör 
  Sekreterare regionfullmäktige 

Regionala utvecklingsnämnden 
Kollektivtrafiknämnden 
Patientnämnden 
Beredningen för hälso- och sjukvård 
Beredningen för hållbarhet och folkhälsa 
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§ 96  Ärendenummer RS 2023/1762 

Svar på motion om revidering av regionens riktlinje för 
finansförvaltning 

Beslut 
Regionfullmäktige avslår motionen om revidering av regionens riktlinje för 
finansförvaltning. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter från M reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag. 

Bakgrund 
Malin Sjölander (M) och Pär-Gustav Johansson (M) har i en motion 
föreslagit att regionfullmäktige beslutar att uppdra åt ekonomidirektören att 
skyndsamt revidera riktlinje för finansförvaltning för att möjliggöra 
investeringar i företag kopplade till vårt totalförsvar. Därutöver föreslås att 
regionfullmäktige föreslår årsstämman för KLP att göra likalydande ändring. 

Yttrande 
Region Kalmar läns riktlinje för finansförvaltning beslutades i 
regionfullmäktige den 3 mars 2021. Genom att Region Kalmar län bedriver 
en aktiv finansförvaltning och skuldförvaltning skapas möjligheter till en 
rationell riskhantering med beaktande av kostnadseffektivitet. Region 
Kalmar läns förvaltning ska präglas av lågt risktagande. 
Riktlinjen tar utgångspunkt i Region Kalmar läns välfärds- och 
utvecklingsuppdrag som utgår från Agenda 2030 och de globala målen. Det 
innebär ett särskilt ansvar för en hållbar utveckling utifrån social, ekologisk 
och ekonomisk hållbarhet. Även regionens kapitalförvaltning ska bedrivas i 
linje med Agenda 2030 för att succesivt och på sikt bidra till att uppnå stora 
förändringar till det bättre. Det innebär överväganden baserade på en 
kombination av etiska, finansiella, sociala och regelmässiga faktorer och en 
strävan efter att balansera avkastning med att agera ansvarsfullt och i linje 
med regionens värderingar. 
Agenda 2030 specificerar inte i sig regler eller policyer angående 
investeringar i vapenindustrin. Däremot innebär de övergripande målen och 
principerna om hållbarhet, fred och välfärd en grund till etiska investeringar 
som stödjer dessa mål. Organisationer och investerare som engagerar sig för 
att följa Agenda 2030 kan därför välja att utesluta investeringar i 
vapenindustri eller andra sektorer som kan anses motverka de hållbara 
utvecklingsmålen. 
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Därutöver är vapenindustrin en bransch som är föremål för politisk och 
juridisk osäkerhet som till exempel sanktioner och handelsbegränsningar, 
vilket innebär högre risker för investerare. 
Region Kalmar läns ambitioner avseende regionalpolitiska insatser eller 
förmåga i beredskapsfrågor är viktiga frågor, men behöver hanteras i andra 
sammanhang än via kapitalförvaltningen. Syftet med Riktlinje för 
finansförvaltning är att ge en god avkastning i förhållande till vald risknivå. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 104 den 14 maj 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige avslår motionen om revidering av regionens riktlinje för 
finansförvaltning.” 

Överläggning 
1. Angelica Katsanidou (S) och Henrik Nilsson Bokor (S) föreslår att 

regionfullmäktige ska besluta enligt regionstyrelsens förslag. 
2. Malin Sjölander (M), Pär-Gustav Johansson (M), Bernard Neuman 

(M), Anni Juhl Nielsen (SD), Daniel Lindvall (M), Robin Hanzl (M), 
Erik Arvidsson (SD) och Jimmy Loord (KD) föreslår att 
regionfullmäktige ska bifalla motionen. 

--- 
Efter avslutad överläggning frågar ordförande om regionfullmäktige beslutar 
enligt Angelica Katsanidous (S) och Henrik Nilsson Bokors (S) förslag eller 
Malin Sjölanders (M) med fleras förslag. Ordförande finner att 
regionfullmäktige beslutar enligt Angelica Katsanidous (S) och Henrik 
Nilsson Bokors (S) förslag. 
Omröstning begärs, och verkställs enligt följande: 

- Ledamot som röstar för Angelica Katsanidous (S) och Henrik 
Nilsson Bokors (S) förslag röstar ja. 

- Ledamot som röstar för Malin Sjölanders (M) med fleras förslag 
röstar nej. 

Voteringen får följande utfall: 
Ledamot Ja Nej Avstår 

Angelica Katsanidou (S) Ja   

Katrin Stagnell (S) Ja   

Pernilla Andersson (S) Ja   

Åke Jägerö (S) Ja   

Rosie Folkesson (S) Ja   

Mattias Wärnsberg (S) Ja   

Peter Wretlund (S) Ja   

Lejla Radovic (S) Ja   

Elin Sejnehed (S) Ja   
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Per Adolfsson (S) Ja   

Maria Ixcot Nilsson (S) Ja   

Henrik Nilsson Bokor (S) Ja   

Mattias Adolfson (S) Ja   

Malin Anell (S) Ja   

Mårten Ekblad (S) Ja   

Ing-Marie Karlsson (S) Ja   

Sara-Lisa Ekedahl (S) Ja   

Steve Sjögren (S) Ja   

Bodil Liedberg Jönsson (S) Ja   

Ilko Corkovic (S) Ja   

Jeanette Sandström (S) Ja   

Kristina Sjöström (S) Ja   

Joachim Starck (C) Ja   

Magnus Danlid (C) Ja   

Cissi Hammar (C) Ja   

Sarah Johansson (C) Ja   

Linda Eriksson (C) Ja   

Anna Lundgren (C) Ja   

Emmy Ahlstedt (C) Ja   

Daniel Ståhl (V) Ja   

Lena Granath (V) Ja   

Alice Saksenvik (V) Ja   

Jan Martinsson (V) Ja   

Sara Kånåhols (V) Ja   

Malin Sjölander (M)  Nej  

Emil Jörgensen (M)  Nej  

Bernhard Neuman (M)  Nej  

Robin Hanzl (M)  Nej  

Magnus Hultman (M)  Nej  

Pär-Gustav Johansson (M)  Nej  

Daniel Lindvall (M)  Nej  

Sven Sparavec (M)  Nej  

Emma Lilliehorn (M)  Nej  

Monica Ljungdahl (M)  Nej  

Carl Dahlin (M)  Nej  

Eila Medin (M)  Nej  
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Maud Ärlebrant (KD)  Nej  

Gudrun Brunegård (KD)  Nej  

Anders Andersson (KD)  Nej  

Chatrine Pålsson Ahlgren (KD)  Nej  

Jimmy Loord (KD)  Nej  

Margreth Johansson (KD)  Nej  

Arne Sjöberg (KD)  Nej  

Marwin Johansson (KD)  Nej  

Bo Karlsson (SD)  Nej  

Sune Olsson (SD)  Nej  

Erik Arvidsson (SD)  Nej  

Anne-Marie Norman (SD)  Nej  

Anni Juhl Nielsen (SD)  Nej  

Micael Foghagen (SD)  Nej  

Lillemor Marcus Jonsson (SD)  Nej  

Claus Zaar (SD)  Nej  

Göran Gustafsson (SD)  Nej  

Petra Gustafsson (SD)  Nej  

Göran Bågenholm (SD)  Nej  

Jonas Erlandsson (S), ordförande Ja   

Resultat    

Regionfullmäktige beslutar enligt Angelica Katsanidous (S) och Henrik 
Nilsson Bokors (S) förslag, med resultatet 35 ja och 31 nej. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter från M reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 104 den 14 maj 2024. 
2. Motion om revidering av regionens riktlinje för finansförvaltning. 

 
Expedierat till: Malin Sjölander (M) 

Pär-Gustav Johansson (M) 
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§ 97  Ärendenummer RS 2024/219 

Svar på motion om filialer till länsmuseet 

Beslut 
Regionfullmäktige återremitterar ärendet till regionstyrelsen för att ge 
Kalmar läns museum möjlighet att yttra sig i ärendet. 

Bakgrund 
Carl Dahlin (M) har lämnat en motion där han föreslår att länsmuseet får i 
uppdrag att, i samråd med övriga museiverksamheter i länet, se över 
möjligheten att etablera filialer runt om i Kalmar län, för att på så sätt säkra 
och öka tillgängligheteten till kultur för fler invånare i länet. 

Yttrande 
Länsmuseet har i uppdrag att verka i hela länet och har upparbetad 
samverkan med flera kulturarvsaktörer i länet. Kulturarvet är ett starkt 
kulturområde i Kalmar län med många aktörer som än mer bör samverka och 
komplettera varandra. Länsmuseet bör med befintliga resurser kunna främja 
denna samverkan inom sitt uppdrag. Mot bakgrund av detta och det 
ekonomiska läget i regionen är det för närvarande inte aktuellt att genomföra 
etableringar av filialer till Kalmar läns museum runt om i länet.  Det skulle 
kräva betydande resurser och infrastrukturåtaganden. 
Ett levande kulturutbud för alla invånare i länet är viktigt, och det finns fler 
metoder och strategier för att säkerställa och öka tillgängligheten till kultur 
som inte kräver etablering av filialer. Att fortsätta stödja och utveckla 
befintliga kulturella institutioner och samarbeten är ett effektivt sätt att nå en 
bredare publik och främja kulturutbyten över hela Kalmar län. 
--- 
Ärendet har behandlats av regionala utvecklingsnämnden § 92 den 10 april 
2024. Nämnden föreslog regionfullmäktige att besvara motionen om filialer 
till länsmuseet med redovisat yttrande. 
Regionstyrelsen lämnade § 105 den 14 maj 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige beslutar att besvara motionen om filialer till länsmuseet 
med redovisat yttrande.” 

Överläggning 
1. Carl Dahlin (M), Bo Karlsson (SD) och Jimmy Loord (KD) föreslår 

att regionfullmäktige ska återremittera ärendet med syftet att ge 
Kalmar läns museum möjlighet att yttra sig. 
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2. Malin Anell (S) och Sara Kånåhols (V) föreslår att ärendet ska 
avgöras vid dagens möte samt att regionfullmäktige ska besluta enligt 
regionstyrelsens förslag. 

--- 
Efter avslutad överläggning frågar ordförande om regionstyrelsen beslutar att 
ärendet ska återremitteras eller att det ska avgöras vid dagens möte. 
Ordförande finner att regionstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras vid 
dagens möte. 
Omröstning begärs, och genomförs enligt följande: 

- Ledamot som röstar för att ärendet ska avgöras vid dagens möte 
röstar ja. 

- Ledamot som röstar för att ärendet ska återremitteras röstar nej. 
Omröstningen får följande utfall: 

Ledamot Ja Nej Avstår 

Angelica Katsanidou (S) Ja   

Katrin Stagnell (S) Ja   

Pernilla Andersson (S) Ja   

Åke Jägerö (S) Ja   

Rosie Folkesson (S) Ja   

Mattias Wärnsberg (S) Ja   

Peter Wretlund (S) Ja   

Lejla Radovic (S) Ja   

Elin Sejnehed (S) Ja   

Per Adolfsson (S) Ja   

Maria Ixcot Nilsson (S) Ja   

Henrik Nilsson Bokor (S) Ja   

Mattias Adolfson (S) Ja   

Malin Anell (S) Ja   

Mårten Ekblad (S) Ja   

Ing-Marie Karlsson (S) Ja   

Sara-Lisa Ekedahl (S) Ja   

Steve Sjögren (S) Ja   

Bodil Liedberg Jönsson (S) Ja   

Ilko Corkovic (S) Ja   

Jeanette Sandström (S) Ja   

Kristina Sjöström (S) Ja   

Joachim Starck (C) Ja   

Magnus Danlid (C) Ja   
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Cissi Hammar (C) Ja   

Sarah Johansson (C) Ja   

Linda Eriksson (C) Ja   

Anna Lundgren (C) Ja   

Emmy Ahlstedt (C) Ja   

Daniel Ståhl (V) Ja   

Lena Granath (V) Ja   

Alice Saksenvik (V) Ja   

Jan Martinsson (V) Ja   

Sara Kånåhols (V) Ja   

Malin Sjölander (M)  Nej  

Emil Jörgensen (M)  Nej  

Bernhard Neuman (M)  Nej  

Robin Hanzl (M)  Nej  

Magnus Hultman (M)  Nej  

Pär-Gustav Johansson (M)  Nej  

Daniel Lindvall (M)  Nej  

Sven Sparavec (M)  Nej  

Emma Lilliehorn (M)  Nej  

Monica Ljungdahl (M)  Nej  

Carl Dahlin (M)  Nej  

Eila Medin (M)  Nej  

Maud Ärlebrant (KD)  Nej  

Gudrun Brunegård (KD)  Nej  

Anders Andersson (KD)  Nej  

Chatrine Pålsson Ahlgren (KD)  Nej  

Jimmy Loord (KD)  Nej  

Margreth Johansson (KD)  Nej  

Arne Sjöberg (KD)  Nej  

Marwin Johansson (KD)  Nej  

Bo Karlsson (SD)  Nej  

Sune Olsson (SD)  Nej  

Erik Arvidsson (SD)  Nej  

Anne-Marie Norman (SD)  Nej  

Anni Juhl Nielsen (SD)  Nej  

Micael Foghagen (SD)  Nej  

Lillemor Marcus Jonsson (SD)  Nej  
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Claus Zaar (SD)  Nej  

Göran Gustafsson (SD)  Nej  

Petra Gustafsson (SD)  Nej  

Göran Bågenholm (SD)  Nej  

Jonas Erlandsson (S), ordförande Ja   

Resultat    

Regionfullmäktige beslutar att ärendet återremitteras som 
minoritetsåterremiss, med resultatet 35 ja och 31 nej. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsens § 105 den 14 maj 2024. 
2. Protokollsutdrag från regionala utvecklingsnämnden § 92 den 10 april 

2024. 
3. Motion – Filialer till länsmuseet, ställd av Carl Dahlin (M). 
 
Expedierat till: Regionstyrelsen 
 

32Comfact Signature Referensnummer: 1777119



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  

Datum 
2024-06-05 

 
 

 
Regionfullmäktige 
 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

§ 98  Ärendenummer RS 2024/217 

Svar på motion om fördelning av kulturmedel 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar att besvara motionen om fördelning av 
kulturmedel med redovisat yttrande. 

Bakgrund 
Carl Dahlin (M) har lämnat in en motion där han föreslår att Region Kalmar 
län ska verka för en jämnare fördelning av kulturmedel så att mer än en halv 
procent kommer Ölands kulturliv till del. 

Yttrande 
Region Kalmar läns nuvarande fördelning av regionala och statliga bidrag 
till regionala kulturverksamheter via kultursamverkansmodellen har noga 
övervägts och baserar sig på olika faktorer, så som professionalitet, utbud av 
olika konst- och kulturområden och värdkommunernas kapacitet och vilja att 
husera en regional kulturverksamhet. Det tar lång tid att bygga upp en stabil 
regional kulturell infrastruktur som ska tillgängliggöra olika konst- och 
kulturområden i hela länet, särskilt för barns rätt till kultur. 
I Region Kalmar läns överenskommelser med de regionala 
kulturverksamheterna tydliggörs att verksamheten ska tillgängliggöra sitt 
utbud i hela länet. Tillgängligheten möjliggörs via kommunerna som köper 
in och arrangerar regional kultur för kommuninvånarna, till exempel via 
skola, bibliotek, omsorg eller stöd till civilsamhället. 
Region Kalmar län fördelade 2024 ett produktionsstöd om 231 000 kr till 
Ölands Dramatiska Teater och verksamhetsbidrag om 290 000 kr till 
Capellagården. Capellagården erhåller därutöver 300 000 kr under 2024 för 
att utveckla kulturella och kreativa branscher i länet. 
Att öka kulturfördelningen till specifika geografiska områden, som Öland i 
detta fall, måste balanseras mot behoven och kvaliteten på kulturverksamhet 
i hela länet. Den nuvarande fördelningen tar hänsyn till olika faktorer och 
strävar efter att skapa en likvärdig och hållbar kulturfinansiering som gynnar 
hela Kalmar län. 
--- 
Ärendet har behandlats av regionala utvecklingsnämnden § 93 den 10 april 
2024. Nämnden föreslog regionfullmäktige att besvara motionen om 
fördelning av kulturmedel med redovisat yttrande. 
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Regionstyrelsen lämnade § 106 den 14 maj 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige beslutar att besvara motionen om fördelning av 
kulturmedel med redovisat yttrande.” 

Överläggning 
1. Malin Anell (S) och Sara Kånåhols (V) föreslår att regionfullmäktige 

ska besluta enligt regionstyrelsens förslag. 
2. Carl Dahlin (M) och Marwin Johansson (KD) föreslår att 

regionfullmäktige ska bifalla motionen. 
--- 
Efter avslutad överläggning frågar ordförande om regionfullmäktige beslutar 
enligt Malin Anells (S) och Sara Kånåhols (V) förslag eller Carl Dahlins (M) 
och Marwin Johanssons (KD) förslag. Ordförande finner att 
regionfullmäktige beslutar enligt Malin Anells (S) och Sara Kånåhols (V) 
förslag. 

Protokollsanteckning 
Marwin Johansson (KD) lämnar följande protokollsanteckning till beslutet: 
”Himmelsberga Ölands museum är en mötesplats för öländsk nutid och 
dåtid. En plats som erbjuder något för alla generationer. När museet invigdes 
1959 var syftet att rädda en traditionell öländsk radby för eftervärlden. 
Himmelsberga är en dubbel radby, vilket betyder att på båda sidor om 
bygatan ligger ladugårdslängor. 
I gårdarna finns hus och miljöer från 1700- och 1800-talet med inredning 
och utrustning som hörde till livet på den öländska landsbygden. 
Det hålls återkommande konstutställningar och andra kulturevenemang. Man 
håller barnaktiviteter. 
Jag finner det anmärkningsvärt att inte detta fina kulturarv får del av 
regionens kulturmedel.” 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 106 den 14 maj 2024. 
2. Protokollsutdrag från regionala utvecklingsnämnden § 93 den 10 maj 

2024. 
3. Statistik över Regional kulturverksamhet på Öland 2019–2022. 
4. Motion - Fördelning av kulturmedel, ställd av Carl Dahlin (M). 
 
Expedierat till: Carl Dahlin (M) 
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§ 99  Ärendenummer RS 2024/744 

Införande av praktikbiljetter läsåret 2024–2025 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar att införa Praktikbiljetter från och med läsåret 
2024/2025. 
Regionfullmäktige beslutar att godkänna prissättningen för läsår 2024/2025 
samt modell för årlig prisjustering av Praktikbiljetter. 

Bakgrund 

Förslag nya praktikbiljetter läsåret 2024/2025 
Regionfullmäktige har beslutat att avveckla Skolbiljett kupong. Skolor och 
kommuner hänvisas i stället till Företagsportalen för köp av elevers 
utbildningsresor. Kommunerna har haft synpunkter på att detta för dem 
medför en ökad administration. 
För att skapa en mer ändamålsenlig lösning med en minimerad 
administration för skolorna föreslås ett införande av två nya praktikbiljetter. 
Praktikbiljetterna kan köpas via Skolportalen av skolor och kommuner och 
kan nyttjas av elever i grundskola och gymnasium. Praktikbiljetterna är 
giltiga inom hela Kalmar län och gäller utan begränsning i tid, även under 
lördagar, söndagar, helgdagar och skollov, men inte under sommarlovet. 
Praktikbiljetterna är inga ordinarie skolbiljetter och uppfyller därmed inte 
kriterier för återbetalning enligt återbetalningsmodellen för skolbiljetter. 
Skolskjutsrådets medlemmar har ombetts att inkomma med synpunkter på 
förslaget. De kommuner som har återkopplat har ställt sig positiva och tycker 
att de nya Praktikbiljetterna skulle underlätta deras administration. 
Övriga regionala kollektivtrafikmyndigheter inom LynX-samarbetet 
tillämpar liknande lösning samt biljettnamn för köp i Skolportalen och har 
goda erfarenheter av hur det fungerar. 

Förslag prissättning för läsåret 2024/2025 och årlig prisjustering av 
praktikbiljetter 
För läsåret 2024–2025 föreslås följande prissättning: 

• Pris för Praktikbiljett 10 läsåret 2024/2025 (10 enkelbiljetter): 330 kr. 

• Pris för Praktikbiljett 4 läsåret 2024/2025 (4 enkelbiljetter): 132 kr.  

• Priser exklusive moms 6 procent. 
Priset för praktikbiljetterna föreslås justeras läsårsvis. Beslut om pris tas i 
samband med årlig revidering av biljettpriser. Beslutat pris tillämpas från 
och med nästföljande läsår. 
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--- 

Ärendet har behandlats av kollektivtrafiknämnden den § 56 den 23 maj 
2024. Nämnden föreslog regionfullmäktige att införa praktikbiljetter från 
och med läsåret 2024/2025, samt att godkänna prissättningen för läsår 
2024/2025 samt modell för årlig prisjustering av Praktikbiljetter. 
Regionstyrelsen lämnade § 119 den 5 juni 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige beslutar att införa Praktikbiljetter från och med läsåret 
2024/2025. 
Regionfullmäktige beslutar att godkänna prissättningen för läsår 2024/2025 
samt modell för årlig prisjustering av Praktikbiljetter.” 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
regionstyrelsens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 119 den 5 juni 2024. 
2. Protokollsutdrag från kollektivtrafiknämnden § 56 den 23 maj 2024.  

 
Expedierat till: Trafikdirektör 
  Ekonomidirektör 
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§ 100  Ärendenummer RS 2024/693 

Entledigande av ersättare i regionfullmäktige 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Jenny Svänero (C) från uppdraget som 
ersättare i regionfullmäktige. 
Beslutet överlämnas till Länsstyrelsen i Kalmar län för ny sammanräkning. 

Bakgrund 
Jenny Svänero (C) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 
regionfullmäktige. 
Föreslås att regionfullmäktige entledigar Jenny Svänero (C) från uppdraget 
som ersättare i regionfullmäktige samt att beslutet överlämnas till 
Länsstyrelsen i Kalmar län för ny sammanräkning. 

Handlingar 
Avsägelse från Jenny Svänero (C). 
 
Expedierat till: Jenny Svänero (C) 
  Länsstyrelsen i Kalmar län 
  Regionstab kansli 
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§ 101  Ärendenummer RS 2024/916 

Val av ersättare i beredningen för hälso- och sjukvård 

Beslut 
Regionfullmäktige utser Annie Juhl Nielsen (SD) till uppdraget som 
ersättare i beredningen för hälso- och sjukvård. 
Uppdraget gäller för perioden 5 juni 2024–31 december 2026. 

Bakgrund 
Fyllnadsval ska göras för tidigare ersättaren i beredningen för hälso- och 
sjukvård Gunilla Nilsson (SD). 
Regionfullmäktiges valberedning föreslog § 21 den 4 juni 2024 att 
regionfullmäktige utser Annie Juhl Nielsen (SD) till uppdraget som ersättare 
i beredningen för hälso- och sjukvård. 
Uppdraget gäller för perioden 5 juni 2024–31 december 2026. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handling 
Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 21 den 4 juni 2024. 
 
Expedierat till: Annie Juhl Nielsen (SD) 
  Sekreterare beredningen för hälso- och sjukvård 
  Regionstab kansli 
  Lönehandläggare förtroendevalda 
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§ 102  Ärendenummer RS 2024/693 

Val av ledamot i Länsmusiken, styrelsen för Kalmar 
läns Musikstiftelse 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Jenny Svänero (C) från uppdraget som ledamot 
i styrelsen för Kalmar läns Musikstiftelse. 
Regionfullmäktige utser Joachim Starck (C) till ny ledamot i styrelsen för 
Kalmar läns Musikstiftelse. Uppdraget gäller för perioden 5 juni 2024 – 31 
december 2026. 

Bakgrund 
Jenny Svänero (C) har avsagt sig uppdraget som ledamot i styrelsen för 
Kalmar läns Musikstiftelse. 
Regionfullmäktiges valberedning föreslog § 20 den 4 juni 2024 att 
regionfullmäktige entledigar Jenny Svänero (C) från uppdraget som ledamot 
i styrelsen för Kalmar läns Musikstiftelse, samt utser Joachim Starck (C) till 
ny ledamot. Uppdraget gäller för perioden 5 juni 2024 – 31 december 2026. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 20 den 4 juni 

2024. 
2. Avsägelse från Jenny Svänero, daterad den 30 april 2024. 
 
Expedierat till: Jenny Svänero (C) 
  Joachim Starck (C) 
  Kalmar läns Musikstiftelse 
  Regionstab kansli 
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§ 103  Ärendenummer RS 2024/794 

Svar på interpellation - Väntetiderna inom hörselvården 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Jimmy Loord (KD) har ställt följande interpellation till regionstyrelsens 
ordförande Angelica Katsanidou (S): 
”På ett sammanträde med pensionärsrådet i Region Kalmar län framkom 
nyligen att köerna inom hörselvården fortfarande är långa. Just nu tvingas 
invånarna i södra länsdelen vänta i 15 månader för utprovning av hörapparat. 
Det är långt ifrån vårdgarantins 90 dagar. Problemen med långa väntetider är 
inte nya, det är en kösituation som funnits i många år vid det här laget. 
Under förra mandatperioden lades ett uppdrag om att utreda ett införande av 
vårdval för utprovning av hörselapparat. Under utredningens gång minskade 
köerna och det blev därför inget vårdval. 
Ett tag senare visade mätningar att köerna för utprovning av hörapparat 
återigen hade vuxit sig långa. Jag ställde därför en interpellation till 
regionstyrelsens ordförande Angelica Katsanidou (S) och frågade om hon 
var beredd att föra politiska diskussioner om hur vi kan minska köerna. Till 
min besvikelse fick jag svaret att det är upp till verksamheten själva att lösa 
väntetiderna. 
På mötet med pensionärsrådet framkom emellertid att hörselvården nu – till 
skillnad mot tidigare – är fullbemannad. De har till och med "överanställt" 
en medarbetare. Verksamhetschefen, som höll i dragningen på 
sammanträdet, vill gärna anställa fler men har inte budgetramar till det. Då 
blir det, oavsett vad majoriteten tycker, en politisk fråga. Politiken äger 
nämligen frågan om regionens budget och som politisk majoritet styr man 
över budgetens innehåll. 
Jag vill därför fråga regionstyrelsens ordförande Angelica Katsanidou (S): 

- Är du nu beredd att påbörja politiska diskussioner om hur köerna till 
utprovning av hörapparater kan minska?” 

Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) har överlämnat interpellationen till hälso- och 
sjukvårdsnämndens ordförande Mattias Adolfson (S), som lämnar följande 
svar: 
”Att köerna till hörselvården ska minska är för SCV-majoriteten en viktig 
och prioriterad fråga. Det är för oss i SCV-majoriteten oacceptabelt med 
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köer som de inom hörselvården. Även inom detta område vill vi uppnå den 
kvalitativa och snabba vård som kännetecknar vår region och gjort att vi i 
mätning efter mätningar har bland landets allra nöjdaste patienter och 
invånare. Under 2024 planeras ett utvecklande av produktionsplaneringen i 
södra länet då bedömningen gjorts att balansen mellan resurs och behov 
förändrats till det bättre sedan 2022. 
Det är i sammanhanget viktigt att komma ihåg att kötiden har under det 
senaste året sjunkit med cirka fem månader. Tiden för första besök har 
minskats med 15 minuter för alla patienter, ett snabbspår är under uppstart 
för utprovning av ersättningsapparat och schemaläggningen har förändrats. 
Rutinerna har förändrats så att tekniker tar större ansvar vid problem med 
hörapparater. 
SCV-majoriteten följer frågan noga och tar den på stort allvar. 
Regiondirektören arbetar i nuläget med att aktualisera och intensifiera 
arbetet med hörselvården med utgångspunkt i utredningen som gjordes 2019 
för att stärka tillgängligheten.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Väntetiderna inom hörselvården, ställd av Jimmy 

Loord (KD). 
2. Interpellationssvar från Mattias Adolfson (S). 

 
Expedierat till: Jimmy Loord (KD) 
  Mattias Adolfson (S) 
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§ 104  Ärendenummer RS 2024/900 

Svar på interpellation - Gasbussar 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Lillemor Marcus Jonsson (SD) har ställt följande interpellation till 
kollektivtrafiknämndens ordförande Peter Vretlund (S): 
”Kalmar län har lyckats sätta sig på kartan. Inte mindre än tre gånger på kort 
tid har nu gastankar på KLT:s bussar exploderat. Än så länge har lyckligtvis 
ingen behövt sätta livet till i dessa olyckor, och nu har dessa bussar tagits ur 
trafik och gastankarna skjutits sönder av militären under stort pådrag. 
När allmänheten läser om detta skapar det oro för tryggheten. Personalen är 
otrygga och ifrågasätter om de törs ta med barn, äldre eller funktionsnedsatta 
på gasdrivna bussar. 
Vi kan också anta att det blir kostsamt, något som ytterst drabbar 
skattebetalarna. 
Händelserna väcker frågor kring de två upphandlingar som KLT kommer att 
jobba med de närmaste åren. 
Jag vill ställa följande frågor: 

1. Hur har du tänkt arbeta med att försäkra resenärer om att det är tryggt 
att åka med KLT? 

2. Hur ser planen ut för att kunna återuppta den trafik som drabbats av 
de urdrifttagna fordonen? 

3. Vad kommer merkostnaden för KLT, och därmed skattebetalarna, att 
bli på grund av gasbussfiaskot? 

4. Är du beredd att verka för att återgå till trygga, säkra och prisvärda 
traditionella bränslen i KLT:s trafik, såsom diesel?” 

Interpellationssvar 
Peter Vretlund (S) lämnar följande svar på interpellationen: 
”1. Beslut om att behålla den aktuella fordonsmodellen i trafik togs efter 
information från leverantören av gastankarna att det skulle vara säkert att 
framföra fordonet på bensindrift med tömda gastankar. Fordonsmodellen har 
senare tagits ur trafik helt. Det finns i övrigt ingen generell fara att åka med 
biogasfordon och detta kommuniceras av Kalmar länstrafik till invånare och 
kunder. 
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2. Det är ytterst trafikföretagens ansvar att se till att man har tillräckligt med 
fordon för att utföra den upphandlade trafiken. Det här är dock en 
extraordinär händelse och därför är Kalmar länstrafik trafikföretagen 
behjälpliga med att hitta fordon på marknaden. Att införskaffa nya fordon är 
inte ett alternativ eftersom leveranstiden är för lång. Parterna hjälps åt för att 
hitta begagnade fordon som kan användas avtalstiden ut, dvs till och med 
2025-12-31. I samband med detta kan vissa avsteg från avtalade krav behöva 
göras t.ex. i fråga om design, drivmedel och ålder. Det ska säkerställas att 
dessa avsteg inte äventyrar säkerheten och därför har en avsiktsförklaring 
mellan Kalmar länstrafik och respektive trafikföretag tagits fram som ska 
reglera dessa krav. I avsiktsförklaringen regleras också trafikföretagens 
möjlighet till ersättning från Kalmar länstrafik i samband med det inträffade 
samt skyldighet att ansökan om ersättning från sina respektive 
försäkringsbolag. 

3. Det är för tidigt att ge en sådan prognos. 

4. När det gäller arbetet med att säkerställa fordonstillgång enligt punkt 2 
ovan så är inriktningen fortsatt att trafiken ska drivas på fossilfria drivmedel. 
Avsteg från biogas som drivmedel kan behöva göras på de fordon som 
anskaffas nu men de ska i sådant fall ersättas av ett annat fossilfritt 
drivmedel.” 

Handlingar 
1. Interpellation – Gasbussar, ställd av Lillemor Marcus Jonsson (SD). 
2. Interpellationssvar från Peter Vretlund (S). 

 
Expedierat till: Lillemor Marcus Jonsson (SD) 
  Peter Vretlund (S) 
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§ 105  Ärendenummer RS 2024/892 

Svar på interpellation - Klinisk forskning och 
fortbildning för personalen 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Claus Zaar (SD) har ställt följande interpellation till regionstyrelsens 
ordförande Angelica Katsanidou: 
”För att Kalmar län ska ligga i framkant och attrahera forskare är det av 
yttersta vikt att resurser för forskning och fortbildning avsätts och att 
intressen stimuleras. Under ett distansmöte i maj med bland annat 
sjukvårdsministern presenterades rapporten "Hälsodata". Där konstaterades 
att fortbildningen för specialistläkare 2022 i medel var 4,2 dagar. Vidare 
visade en enkät för sjuksköterskor att 40 procent fick mellan 1-3 dagar för att 
fortbilda sig. Oroväckande var att nästan var femte sjuksköterska inte fick 
någon som helst adekvat extern fortbildning. Forskare har också rapporterat i 
media att nya AI-verktyg medför ett nytt synsätt på administrativa 
arbetsuppgifter. 
Med anledning av ovanstående ställer jag följande frågor till regionstyrelsens 
ordförande: 

1. Hur stor andel av legitimerade personalgrupper fick adekvat klinisk 
extern fortbildning 2023? 

2. Vilka resurser satsades på personal i dagar och kronor per person för 
ökad klinisk kompetenshöjning 2023? 

3. Finns en planerad kompetenssäkring för nya arbetssätt och metoder? 
4. Hur uppfyller och nyttjar Länssjukhuset i Kalmar sin kompetens som 

ett av landets få certifierade magnetsjukhus? 
5. Hur planerar du att dra nytta av AI för att öka det patientnära arbetet? 
6. Hur planerar du omställningen för att 120 sjuksköterskor i 

administrationen ska kunna hjälpa till kliniskt när AI-verktyg ersätter 
en stor del av deras nuvarande administrativa uppgifter?” 

Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) har överlämnat interpellationen till regionrådet med 
ansvar för besvaras av personalutskottets ordförande Lena Granath (V), som 
lämnar följande svar: 
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”Till att börja med är inte Länssjukhuset i Kalmar ett certifierat 
Magnetsjukhus. Sjukhuset deltog i en studie om magnetmodellens 
implementering tillsammans med flera europeiska sjukhus. Länssjukhuset 
deltar inte längre i studien. 
Regionen skiljer inte i sin statistik på kompetensutvecklande insatser till 
olika personalgrupper på det sätt interpellanten förutsätter. Mer än 40 000 
000 kronor gick till utbildningsinsatser för medarbetare inom de vårdande 
förvaltningarna. 
AI som ett verktyg ses inte av verksamheten som ett sätt att ersätta 
medarbetare i vården, utan som ett sätt att effektivisera de kliniska och 
administrativa uppgifterna. Det största hindret för att implementera 
algoritmstyrda verktyg i större utsträckning än idag är inte medarbetarnas 
kompetens, utan det rådande juridiska ramverket. 
Eftersom all kompetensutveckling i regionen ska vara styrd av behov och 
möjligheter samt grundar sig i analys efter samtal mellan chefer och 
medarbetare blir finns redan idag ett fokus på forskning och tekniska 
utbildningar. Exempel på detta är kodarutbildning för medicinska 
sekreterare.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Klinisk forskning och fortbildning för personalen, 

ställd av Claus Zaar (SD). 
2. Interpellationssvar från Lena Granath (V). 

 
Expedierat till: Claus Zaar (SD) 
  Lena Granath (V) 
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§ 106  Ärendenummer RS 2024/898 

Svar på interpellation - Hur ska regionen använda 
regeringens utökade statsbidrag 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Margreth Johansson (KD) har ställt följande interpellation till 
regionstyrelsens ordförande Angelica Katsanidou (S): 
”I regeringens vårändringsbudget tillfördes regionerna ett tillskott om 6 
miljarder kronor. Regeringen var tydlig med att även om tillskottet görs utan 
formella motkrav för att kunna användas under 2024 så är deras förväntan att 
regionerna använder pengarna för att undvika uppsägningar av vårdpersonal 
inom kärnverksamheten. 
Region Kalmar läns andel av dessa medel är 155,2 miljoner kronor. 
Med anledning av ovanstående vill jag fråga Angelica Katsanidou: 

- Vad prioriteras när regionen ska använda tillskottet från regeringen?” 

Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) lämnar följande interpellationssvar: 
”Det så kallade sektorsbidraget som tillfördes i vårändringsbudgeten är en 
del i att möta de ökade kostnader som regionerna har under 2024. Regionens 
pensionskostnader har ökat med ytterligare omkring 200,0 mnkr från förra 
årets redan höga nivåer, där knappt hälften av kostnadsökningen uppkommit 
efter budgetbeslutet i november 2023. Det är den högre nivån på inflationen 
som inneburit att pensionskostnaderna för åren 2023 och 2024 är extra 
kännbara. 
Prognosen för Region Kalmar län som presenterades på styrelsen i maj visar 
på ett resultat på -284 miljoner kronor och inkluderar det sektorsbidrag 
tillfördes i vårändringsbudgeten. Därmed används sektorsbidraget till att 
mildra den negativa effekten av hög inflation.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Hur ska regionen använda regeringens utökade 

statsbidrag, ställd av Margreth Johansson (KD). 
2. Interpellationssvar från Angelica Katsanidou (S). 

 
Expedierat till: Margreth Johansson (KD) 

Angelica Katsanidou (S) 
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§ 107  Ärendenummer RS 2024/891 

Svar på interpellation - Z-Water ”städvatten” 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Claus Zaar (SD) har ställt följande interpellation till regionstyrelsens 
ordförande Angelica Katsanidou (S): 
”Med anledning av uppgifter i media om att Region Kalmar län testat och 
upphandlat Z-Water städvatten med 0,17 % pottaska, vill 
Sverigedemokraterna ha svar på hur detta kunnat godkännas utan 
vetenskaplig evidens och vilka kostnader och effekter detta medfört. Det har 
framkommit kritik om slöseri från bland annat professor Ulf Ellervik vid 
Lunds Tekniska Högskola. 
Med anledning av ovanstående ställer jag följande frågor till regionstyrelsens 
ordförande: 

1. Var finns resultat från regionens egna test av Z-Water? 
2. Hur och när fattades beslut om inköp av Z-Water? 
3. Kommer inköp av Z-Water att upphöra efter den kritik om slöseri 

som framkommit från bland annat professor Ulf Ellervik vid Lunds 
Tekniska Högskola? 

4. Vilka kostnader har detta slöseri medfört för Region Kalmar län?” 

Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) lämnar följande interpellationssvar: 
”Kost & Lokalvård ansvarar för städningen inom Region Kalmar län och 
deltar i nationellt tjänstenätverk med övriga regioner. Där delas goda 
exempel, gemensam omvärldsbevakning och årligen bjuds leverantörer in 
som har innovationer inom lokalvård. I det forumen var första kontakten 
med PT Professional som saluför alkaliskt vatten. När en intilliggande 
kommun i Kalmar län använt alkaliskt vatten med framgång under längre tid 
gjordes ett studiebesök 2022. I vår strävan att utveckla arbetssätt startades i 
september samma år test med alkaliskt vatten på utvalda ytor i Västervik, 
produkten köptes under testperioden i dunkar som levererades från PT i 
Blekinge till Västerviks sjukhus. 
Då det visuella städresultatet var godkänt på testytorna, genomförde 
Regionens städcontroller grundliga ATP-tester i lokaler som rengjordes med 
traditionell metod och efter en månad med alkaliskt vatten. Testerna visade 
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på att ytorna blivit renare med lägre mängder biomassa, som är grogrund för 
många smittämnen, vilket förmodligen minskat antalet smittor bland 
patienter och personal. Varje enskild smitta är svår att sätta en prislapp på, 
men det är betydande kostnader både för vårdkedjan och individen. 
Under Q1 2023 installerades en maskin i Västervik som tillverkar alkaliskt 
vatten för att utöka användandet och även förse verksamheterna i 
Oskarshamn. Beslutet fattades av ledningsgrupp Lokalvård och 
direktupphandlades via upphandlingsenheten. Maskinen är inte inköpt eller 
leasad på lång tid utan hyrs och kan sägas upp med en månads varsel. 
Med minskat inköp av städkem är nettokostnaden av Z-vattnet knappt 400 
kr/dag. Det ska ställas i relation till förhöjd städkvalité på två sjukhus och ett 
antal verksamheter utanför sjukhusen. 
Regionservice är nöjda med effekten och resultatet av användningen av Z-
vattnet då kvalitetsmätningar påvisar renare ytor, förbättrad arbetsmiljö för 
våra lokalvårdare samt bidragande till Regionens klimatmål om minskad 
kemikalieanvändning. 
I den senaste Best Service mätningen för lokalvård mäts nyckeltalen 
effektivitet och städkostnad per kvm mellan 46 sjukhus. Samtliga länet tre 
sjukhus ligger bland de med lägst kostnad per städad kvm och bland de 
högsta i effektivitet. 
Produkten har enbart ersatt städning med kranvatten och små mängder 
neutralt Allrent motsvarande utspätt diskmedel, inga desinfektionsmedel har 
ersatts och därmed har inga eventuella risker för smittspridning funnits. 
Produkten är Svanenmärkt och därmed har inga miljö eller arbetsmiljörisker 
tagits. 
I väntan på att ta del av de rapporter som ska finnas enligt SVT:s reporter har 
vi valt att pausa användningen och under den tiden utgår ej fakturering av 
maskinen. När PT Professional inkommer med kompletterande 
dokumentation av testresultat från oberoende part ex RISE fd Statens 
provningsanstalt som kan påvisa effektivitet är ambitionen att återgå till att 
använda alkaliskt vatten då rengöringsresultatet var bättre än traditionell 
metod.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Z-Water ”städvatten”, ställd av Claus Zaar (SD). 
2. Interpellationssvar från Angelica Katsanidou (S). 

 
Expedierat till: Claus Zaar (SD) 
  Angelica Katsanidou (S) 
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§ 108  Ärendenummer RS 2024/897 

Svar på interpellation - Folkhögskolans utbud av kurser 
för skogsindustri och ekoturism 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Jimmy Loord (KD) har ställt följande interpellation till ordförande i 
regionala utvecklingsnämnden Karin Helmersson (C): 
”Region Kalmar län har fyra folkhögskolor (Gamleby, Vimmerby, Högalid 
och Öland). Folkhögskolorna beskrivs på regionens hemsida som en del av 
länets kompetensförsörjning. Det framgår också att ”genom en bredd av 
utbildningar bidrar folkhögskolorna till att motivera till vidare studier och få 
fler personer till arbete. Folkhögskolorna har en viktig roll i arbetet med 
Agenda 2030 för att bidra till social och miljömässig hållbarhet.” 
En bransch som skriker efter kompetens och som är avgörande för 
miljömässig hållbarhet är skogsindustrin. Enligt "Regional Skogsstrategi 
Småland" omsätter skogsbruket och skogsindustrin i Småland mer än 40 
miljarder kronor vilket motsvarar 8 procent av den regionala ekonomin. 
Skogen har också en viktig roll att spela för vår turism samt i den gröna 
omställningen och för att minska klimatpåverkan. 
Därför är det sorgligt att ingen av länets folkhögskolor erbjuder någon kurs 
eller utbildning i skogsbruk eller ekoturism. Den skogsbruksintresserade som 
går in på Folkhögskola.nu för att söka efter kurser kring skog eller ekologi 
finner exempelvis "Skogsutbildning för skogsägare" i Jämtland, "Skoglig 
utbildning" i Värmland, "Den gröna omställningen" i Västra Götaland. Men 
ingenting om skogsbruk i Kalmar län. Rörande turism finns i ”Turism & 
Äventyr-yrkesutbildning” i Kronoberg, i Östergötland finns en ”Allmän 
kurs: turism” och i Blekinge finns kursen ”Natur- och kulturguide”. Men på 
våra fyra folkhögskolor finns ingen kurs i kring turism – trots att vi är ett 
turistlän. 
Den som söker efter kurser inom natur och miljö inom Kalmar län finner 
istället exempelvis kursen ”Ekopsykologi – Jorden är själens hem” där man 
som deltagare ”skapar kontakt och dialog med den levande världen omkring 
dig – med bergen, träden, vattnet, vinden och djuren – och återknyter till din 
subjektiva sida, kroppsliga intelligens och ditt vilda själv”. Det är det 
närmaste en utbildning i skogsbruk som våra fyra folkhögskolor har att 
erbjuda. Lyckligtvis har vi två naturbruksgymnasium i länet – dessa är 
otroligt viktiga för att kompetensförsörja hela jord- och skogsbrukssektorn, 
men det vore önskvärt om även Region Kalmar län tog sitt ansvar för 

49Comfact Signature Referensnummer: 1777119



Region Kalmar län 
Datum 
2024-06-05 

 
 

 

 

kompetensförsörjningen genom de verktyg vi har; exempelvis våra 
folkhögskolor. 
Med anledning av ovanstående vill jag fråga Karin Helmersson: 

- Vad anser du om våra folkhögskolors utbud av kurser och hur de 
speglar skogsindustrins och ekoturismens behov av 
kompetensförsörjning? 

- Vad tänker du och majoriteten göra för att folkhögskolorna även i 
Kalmar län ska kunna erbjuda kurser som kan stärka 
kompetensförsörjningen inom skogsindustrin och ekoturismen?” 

Interpellationssvar 
Karin Helmersson (C) har överlämnat interpellationen till regionrådet med 
ansvar för regional utveckling, kultur och folkbildning Malin Anell (S), som 
lämnar följande svar: 
”Region Kalmar läns folkhögskolor gör en stor insats i att bilda och utbilda 
deltagare på olika sätt. Det handlar om integration, kompetensförsörjning, 
demokrati och personlig utveckling. Folkhögskolan roll om yrkesutbildare 
blir allt starkare med goda resultat som leder till att fler hamnar i jobb och att 
utbildningsnivån i länet stärks. 
Folkhögskolornas samlade kursutbud är till stor del beroende av den statliga 
inriktningen för folkbildningen och villkoren för de statsbidrag som är 
kopplade till denna. Kursutbudet behöver tydligt svara mot de statligt 
angivna syftena med stödet och specifika skrivningar om kursutbud och 
innehåll i villkoren för statsbidragen. En årlig revision görs där bland annat 
kursutbud, anordnarskap samt etik- och gränsdragningsarbete granskas, och 
om syften och villkor inte uppfylls blir respektive folkhögskola 
återbetalningsskyldig. Folkhögskolorna är idag en betydelsefull 
utförarverksamhet inom den regionala utvecklingen. Två avgörande delar i 
regional utveckling är höjd utbildningsnivå och att få fler personer i arbete, 
och här har folkhögskolorna en viktig roll genom att bidra till att matcha den 
kompetens som arbetsmarknaden eftersöker. 
Folkhögskolornas kursutbud behöver idag ta stor hänsyn till befintligt 
kursutbud inom länet, både inom vuxenutbildningen såväl som på 
ungdomsgymnasiet. Kursutbudet är idag också styrt av efterfrågan från 
folkhögskolans målgrupper på ett helt annat sätt än tidigare. Detta bland 
annat på grund av att folkhögskolorna har fått minskat ekonomiskt 
handlingsutrymme (pga mindre tilldelning nationellt) gällande utveckling av 
nya kurser vilka kan testas under ett par år med ett litet deltagarantal för att 
se om kursen bär deltagarmässigt och ekonomiskt. Ett antal år tillbaka i tiden 
fanns exempelvis extraplatser som kunde användas för att pröva 
”bärigheten” i nya kurser. Folkbildningsrådet har också sedan tidigare 
beslutat att minska den nationella verksamhetsvolymen på folkhögskola med 
tre procent vilket också minskar handlingsutrymmet. Idag måste en kurs vara 
säkerställd både deltagarmässigt och ekonomiskt innan 
marknadsföringsinsatser samt rekrytering av deltagare påbörjas. De kurser 
som idag genomförs på regionens folkhögskolor speglar denna utveckling 
där tillgängliga studieplatser också är tillsatta. 
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Folkhögskolorna arbetar kontinuerligt för att utveckla och anpassa 
yrkesutbildningarna efter kompetensbehoven, både regionalt och lokalt. 
Sedan 2020 förs regelbunden dialog med regionala och kommunala 
branschföreträdare och arbetsgivare med behov av svårrekryterad specifik 
kompetens. Dialogen leder till att kursutbud och innehåll anpassas efter 
arbetsgivarnas önskemål, för att få så hög anställningsbarhet som möjligt 
efter avslutad yrkesutbildning. Ytterligare underlag för kursutvecklingen 
hämtas från Arbetsförmedlingens, SCB:s och Region Kalmar läns 
bristyrkesanalyser. Folkhögskolorna ingår även i den regionala 
utvecklingsförvaltningens arbete inom strategisk kompetensförsörjning. Idag 
finns utbildningar inom skogsindustrin (på gymnasienivå) representerat i 
länet och där utbildningsanordnarna får anstränga sig för att fylla 
utbildningsplatserna. 
Folkhögskolorna har ett generellt uppdrag att arbeta med hållbarhet och 
Agenda 2030 som ökar generell medvetenhet om hos deltagarna att ta hand 
om de resurser vi har, inklusive naturen. På Ölands folkhögskola och 
Gamleby folkhögskola finns olika kurser inom området ”Leva med skogen”, 
”Skogsträdgård för seniorer” och ”Ekopsykologi”. Intresset för hållbar 
odling finns i länet och folkhögskolorna lyfter det på ett bra sätt utifrån deras 
roll och intresse från deltagare.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Folkhögskolans utbud av kurser för skogsindustri och 

ekoturism, ställd av Jimmy Loord (KD). 
2. Interpellationssvar från Malin Anell (S). 

 
Expedierat till: Jimmy Loord (KD) 
  Malin Anell (S) 
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§ 109  Ärendenummer RS 2024/896 

Svar på interpellation - Regionens påverkansarbete i 
EU 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Jimmy Loord (KD) har ställt följande interpellation till ordförande i 
regionala utvecklingsnämnden Karin Helmersson (C): 
”Skogen är en av länets största tillgångar. Skogsindustrin är avgörande för 
den regionala ekonomin. Enligt "Regional Skogsstrategi Småland" omsätter 
skogsbruket och skogsindustrin i Småland mer än 40 miljarder kronor vilket 
motsvarar 8 procent av den regionala ekonomin. Branschen sysselsätter i sig 
mer än 16 000 personer och då är inte sysselsättning utanför skogssektorn, 
som transportsektor eller besöksnäring, inräknad. 
Skogen bidrar, utöver ekonomisk tillväxt, även till rekreation och skapar 
stora naturvärden. Skogen har också en viktig roll att spela i den gröna 
omställningen och för att minska klimatpåverkan. Det är ingen överdrift att 
säga att vårt regionala välstånd historiskt sett kommit från skogen och gör 
det än idag. 
Mycket av den politik som påverkar skogsindustrin bestäms idag inom EU. 
Ibland tas dessvärre beslut som riskerar att skada skogsbruket och därmed 
vår ekonomi, våra naturvärden och våra möjligheter att minska 
klimatpåverkan. Region Kalmar läns verksamheter är beroende av 
skatteintäkter - inte minst från skogsnäringen och alla som arbetar däri - 
varför det ligger i vårt intresse att påverka EU där det är möjligt. 
Småland-Blekinge-Halland South Sweden (SBHSS) är Smålands, Blekinges 
och Hallands gemensamma kontor i Bryssel. Ett av deras 
bevakningsområden är "Grön och blå omställning". På SBHSS:s hemsida 
kan man läsa att "I juli 2021 lanserades EU:s skogsstrategi för 2030. Som ett 
svar på detta har Småland-Blekinge-Halland under året etablerat en 
rapportörsgrupp för skogsfrågor i syfte att effektivisera samarbetet mellan 
regionerna i dessa frågor och för att snabbare kunna reagera på europeisk 
lagstiftning och initiativ. Rapportörsgruppen bland annat tagit fram ett 
positionspapper kring EU:s skogsstrategi. Positionspapperet utgör en grund 
för det gemensamma påverkansarbetet, med prioriterade frågor så som 
skogsbruksrelaterade behov och styrkor kopplat till byggande i trä. I 
europeiska sammanhang ställs ofta bevarandet av skog för att främja 
biologisk mångfald och att öka koldioxidsänkan emot möjligheten att nyttja 
skogens resurser till biobaserade produkter och energi." 

52Comfact Signature Referensnummer: 1777119



Region Kalmar län 
Datum 
2024-06-05 

 
 

 

 

Regionala utvecklingsnämndens presidium ställde sig bakom 
positionspappret genom ett beslut den 3 juni 2022. Frågan om hur vi kan 
påverka EU för att stärka vårt skogsbruk förtjänar emellertid att diskuteras i 
ett bredare forum än i ett presidium. 
Med anledning av ovanstående vill jag fråga Karin Helmersson: 

- Hur tycker du Region Kalmar läns påverkansarbete – via SBHSS – 
gentemot EU fungerar rent generellt? 

- Finns det exempel där vi lyckats påverka EU kring skogsfrågor eller 
andra frågor? 

- Vad, om något, anser du skulle kunna förbättras för att stärka vår röst 
gentemot EU?” 

Interpellationssvar 
Karin Helmersson (C) har överlämnat interpellationen till regionrådet med 
ansvar för regional utveckling, bildning och kultur Malin Anell (S), som 
lämnar följande interpellationssvar: 
”Region Kalmar läns/SBHSS påverkansarbete har kontinuerligt byggts upp 
under senaste åren. Det var ett lärande process där vi förstod att vi behöver 
ha rätt samarbetsstrukturer på plats på hemmaplan. Vi behöver kunna ta 
ställning tidigt i processen i Bryssel – långt innan lagförslag skrivs. I 
sakområden där det finns förankrade regionala utvecklingsstrategier är det 
lättare. I politikområden där vi inte har avstämda strategier behöver vi kunna 
utgår från gemensamma grundpositioner på hemmaplan för att kunna agera 
ihop med våra grannregioner. Det handlar alltså om att vi får tidigt 
information från våra kollegor i Bryssel och om att kunna positionera oss 
gemensamt inom ett ganska kort tidsfönster. Sedan gäller det att ha tillgång 
till europeiska nätverk/partner som har liknande intressen som vi för att får 
mer tyngd för vår position. 
- Hur tycker du Region Kalmar läns påverkansarbete – via SBHSS – 
gentemot EU fungerar rent generellt? 
Utifrån att vi inte alltid kan förlita oss på att någon annan i Sverige företräder 
våra intressen tidigt i EU:s beslutsprocess, är det utmärkt att SBHSS ägare 
drar nytta av varandras kompetens för att tillsammans få en starkare röst – 
gentemot såväl EU som den svenska nationella nivån (som ofta behöver 
involveras, men inte alltid själva ser behovet). Vi har formerat oss och tagit 
fram positioner och andra gemensamma underlag på flera områden som vi 
vill påverka: Sammanhållningspolitiken, skogen, energin och utifrån dessa 
har vi kunnat svara på remisser, framföra våra ståndpunkter på möten och 
konferenser med företrädare för EU och den svenska nationella nivån och 
lämna våra förslag till pågående tankearbete inför kommande förslag. 
Vi har kommit långt med att få vår röst hörd i EU – ibland tillsammans med 
större nätverk, ibland i SBHSS sammanhang, men även enskild som Region 
Kalmar län. Vi ser att våra möjligheter i framtiden blir ännu bättre nu när vi 
har formerat oss i flera områden. Vi behöver påverka både nationella och 
internationella aktörer då vårt skogsbruk i södra Sverige mer är småskaliga 
skogsbruk som är familjeägda medan norra Sverige har mer storföretag som 
driver sina intressen av skogsbruk. Där behöver vi finnas med och gör ett 
arbete för att få med det perspektivet på den internationella arenan vilket 
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Brysselkontoret har tydligt uppdrag kring utifrån våra gemensamma 
strategier. 
- Finns det exempel där vi lyckats påverka EU kring skogsfrågor eller andra 
frågor? 
Angående skogsfrågor har vi redan i höstas lämnat över inspel till framtida 
utformning av EU-initiativ och EU-regelverk som den nya EU-
kommissionen förväntas ta upp. Det uppskattades från medarbetaren från 
EU-kommissionen som konstruktivt sätt att hitta genomförbara lösningar. 
Rapportörsgruppen kommer fortsätta bevaka frågorna och spela in SBHSS 
synpunkter när den nya EU-kommissionen är på plats. Detta arbete byggdes 
vidare på vår gemensamma position som vi enades om i juni 2022 och där vi 
bland annat betonade vikten av att ta hänsyn till den småskaliga 
ägarstrukturen i våra regioner samt att våra skogsrika regioner bidrar mest 
till att begränsa klimatförändringar när de används för att ersätta fossila 
råvaror, dvs. inte enbart som kolsänka eller till kollagring. 
Även nämna att vi drivit både SHP och skogen i Almedalen. Vi kan peka på 
vad vi gjort, att vi varit aktiva, och vi vet att EU (som är världens minsta 
internationella organisation) behöver inspel och tar intryck från kunniga. Vi 
vet att EU-parlamentariker använt våra ändringsförslag inför röstning om 
lagförslag. Vi kan även hänvisa till kraften av våra nätverk som gjort att vi 
kunnat alliera oss med likasinnade och därigenom gjort att det blivit ännu 
svårare att bortse från våra ståndpunkter. En effekt av vårt arbete i 
skogsfrågan var sannolikt att den svenska nationella nivån till slut 
engagerade sig i skogsdebatten, men som vanligt först när det redan låg ett 
förslag på bordet och påverkansmöjligheterna var små. 
- Vad, om något, anser du skulle kunna förbättras för att stärka vår röst 
gentemot EU? 
Det är framför allt en kapacitets- och prioriteringsfråga. Nu när vi är på 
banan i vissa områden, gäller det att inte tappa greppet om frågorna. Om vi 
vill att vår röst blir stärkt, så behöver vi prioritera detta arbete, vad vi lägger 
vår tid på. Vi som politiker har också ett ansvar att påverka i våra led och 
våra parlamentariker, ett tydligt exempel är att enbart en parlamentariker 
från Sverige suttit i utskottet för Regional utveckling under pågående 
mandatperiod. Så vi behöver göra vårt jobb i alla led, genom 
Brysselkontoret, genom politiken och andra mötesplatser för att få våra 
prioriteringar hörda.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Regionens påverkansarbete i EU, ställd av Jimmy 

Loord (KD). 
2. Interpellationssvar från Malin Anell (S). 

 
Expedierat till: Jimmy Loord (KD) 
  Malin Anell (S) 
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§ 110  Ärendenummer RS 2024/629 

Svar på interpellation - Välfärdsbrott och 
upphandlingsfusk 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Claus Zaar (SD) har ställt följande interpellation till regionstyrelsens 
ordförande Angelica Katsanidou (S): 
”Den offentliga upphandlingen ska säkerställa effektiv användning av 
skattebetalarnas pengar och motverka ekonomiskt slöseri och välfärdsbrott. 
Nyligen har tech-entreprenören Jan Nylander med hjälp av AI-verktyget 
Ormeo genomfört en omfattande granskning som omfattar inköp och bidrag i 
248 svenska kommuner och 18 regioner, inklusive 72 kommunala bolag, 22 
universitet och högskolor samt 38 myndigheter. Denna granskning avslöjade 
allvarliga brister och oegentligheter i hanteringen av offentliga medel. 
En seniorkonsult, med nära band till generaldirektören för Vinnova som är 
verket för innovationssystem, erhöll ett avtal värt 8,6 miljoner kronor. Detta 
för en insats om endast två-tre dagar per vecka under en begränsad period. 
Det har dessutom framkommit fall av fakturafusk i både regioner och 
kommuner. Till detta även ett stort assistansbolag som begick välfärdsbrott i 
årsredovisningen när de förfalskade revisorns namnteckning, vilket 
godkändes av IVO och drabbade 70 kommuner. 
Med anledning av detta önskar jag få svar på följande frågor: 

1. Är Region Kalmar län en av de 18 regioner som har levererat 
leverantörsregister och leverantörsreskontra för granskning via 
plattformen kommun.jensnylander.com? 

2. Hur många fakturor betalades av regionen under 2023, och hur 
många leverantörer var inblandade? 

3. Hur stora var de upphandlingspliktiga inköpen under 2023? 
4. Hur många fakturor hade ett värde överstigande en miljon kronor 

under det senaste året, och vilka belopp representerade dessa 
fakturor? 

5. Finns det etablerade riktlinjer för att förhandla och pruta om priser i 
direktupphandlingar? 

6. Har regionen avtal som automatiskt förlängs utan regelbunden 
omförhandling? 
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7. Hur ofta ifrågasätts fakturor inom regionen? 
8. Finns det incitament för de anställda att noggrant granska och 

ifrågasätta fakturor som verkar ovanliga eller felaktiga?” 

Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) lämnar följande interpellationssvar: 
”1. Är Region Kalmar län en av de 18 regioner som har levererat 
leverantörsregister och leverantörsreskontra för granskning via plattformen 
kommun.jensnylander.com? 
Ja 
2. Hur många fakturor betalades av regionen under 2023, och hur många 
leverantörer var inblandade? 
2023 betalade Region Kalmar län 273 734 stycken fakturor från 5300 
stycken leverantörer. 
3. Hur stora var de upphandlingspliktiga inköpen under 2023? 
Den totala inköpsvolymen under 2023 var ca 6,5 miljarder, varav ca 3,9 
miljarder betraktas som upphandlingsbar, dvs möjlig att konkurrensutsätta. 
Inköp som betraktas som ej upphandlingsbar är exempelvis pensioner, 
nätavgifter, fjärrvärme, vatten och avlopp, bidrag osv. 
4. Hur många fakturor hade ett värde överstigande en miljon kronor under 
det senaste året, och vilka belopp representerade dessa fakturor? 
824 stycken fakturor översteg en miljon kronor inklusive moms. 
5. Finns det etablerade riktlinjer för att förhandla och pruta om priser i 
direktupphandlingar? 
Det finns ej skriftliga rutiner för arbetet. Upphandlingsenheten ansvarar för 
direktupphandlingar och identifierar löpande avtal som lämpar sig för 
förhandling utifrån potential och resurser. Det finns ett ekonomiskt effektmål 
för förhandlingsresultat, målet för 2023 var 3Mkr och resultatet för året var 
12,4Mkr. 
6. Har regionen avtal som automatiskt förlängs utan regelbunden 
omförhandling? 
Det finns en process för att årligen gå igenom samtliga avtal som är föremål 
för förlängning där man beslutar vilka avtal som är lämpliga att omförhandla 
innan förlängning. 
7. Hur ofta ifrågasätts fakturor inom regionen? 
Det finns ingen registrering av fakturor som ifrågasatts och därmed inte 
heller någon statistik. Samtliga fakturor går igenom samma process med 
attester och kontroller (se om Navet nedan) och om det upptäcks 
felaktigheter ansvarar respektive attestant för att påtala dessa. 
8. Finns det incitament för de anställda att noggrant granska och ifrågasätta 
fakturor som verkar ovanliga eller felaktiga? 
På regionens intranät Navet kan man läsa om attester, vilka kontroller som 
förväntas i olika led och vilket ansvar respektive funktion har. Det finns 
under: Start /Ledning och organisation/ Planering och uppföljning/Attester” 
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Handlingar 
1. Interpellation – Välfärdsbrott och upphandlingsfusk, ställd av Claus 

Zaar (SD). 
2. Interpellationssvar från Angelica Katsanidou (S). 

 
Expedierat till: Claus Zaar (SD) 
  Angelica Katsanidou (S) 
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§ 111  Ärendenummer RS 2024/890 

Svar på fråga - Vårdfilialer på landsbygden 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på frågan till protokollet. 

Fråga 
Carl Dahlin (M) har ställt följande fråga till Emmy Ahlstedt (C), regionråd 
med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”En efter en släcks vårdfilialerna på landsbygden ned, trots löften om att 
vården på landsbygden ska utvecklas, inte avvecklas, samt bedyranden om 
att den nära vården är ”jätteviktig”. 
Ett undantag inger dock visst hopp. Överums hälsocentral öppnar upp som 
filial till Gamleby hälsocentral. Det vore intressant om samma upplägg kan 
tänkas för de övriga numera stängda vårdfilialerna. 

- Kommer någon av de stängda vårdfilialerna i Södra Möckleby, 
Alsterbro, Trekanten, Vissefjärda återöppna i liknande regi som 
Överum och Gamleby?” 

Svar på fråga 
Emmy Ahlstedt (C) lämnar följande svar på frågan: 
”Carl Dahlin har ställt en fråga till mig om det finns någon möjlighet att 
hälsocentralsfilialerna i Södra Möckleby, Alsterbro, Trekanten, Vissefjärda 
återöppna i liknande regi som Överum och Gamleby? 
Det enkla svaret på frågan om det ”finns någon möjlighet” så är svaret JA, 
möjligheter finns alltid. Vid etablering av filialverksamhet så är det ett antal 
parametrar som man behöver ta hänsyn till. Det viktigaste är att vi ska kunna 
erbjuda en god och patientsäker vård med hög kvalité och god tillgänglighet. 
I de specifika fall som Carl Dahlin frågar om så får en sådan bedömning 
göras från fall till fall om det skulle bli aktuellt, men det är inga stängda 
dörrar för den typen av lösningar. 
Jag välkomnar alla initiativ till etableringar av hälsocentraler och filialer i 
vårt län. Det gör vår primärvård mer tillgänglig och det är till gagn för våra 
medborgare.” 

Handlingar 
1. Fråga - Vårdfilialer på landsbygden, ställd av Carl Dahlin (M). 
2. Svar från Emmy Ahlstedt (C). 

 
Expedierat till: Carl Dahlin (M) 
  Emmy Ahlstedt (C) 
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§ 112  Ärendenummer RS 2024/920 

Svar på fråga - Hur vill ni öka jämlikheten i 
primärvården 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på frågan till protokollet. 

Fråga 
Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) har ställt följande fråga till regionrådet med 
ansvar för hälso- och sjukvård Emmy Ahlstedt (C): 
”I Nationell patientenkät Primärvård för 2023, som presenterades tidigare i 
år, framgår stora skillnader i helhetsintryck mellan länets hälsocentraler när 
man frågar patienterna. Högst resultat får Riddarhusläkarna i Västervik med 
92,5 och lägst får Mönsterås hälsocentral med 70,3. 
Det är glädjande att många - ofta entreprenörsdrivna - hälsocentraler i länet 
får goda omdömen från patienterna. Men det oroväckande att skillnaden är 
så stor inom länet. Hälso- och sjukvårdslagen slår fast att vård ska ges på 
lika villkor för hela befolkningen. 
Med anledning av de stora skillnaderna vill jag fråga Emmy Ahlstedt: 

- Vilka åtgärder är majoriteten beredda att vidta med anledning av 
resultatet i undersökningen?” 

Svar på fråga 
Emmy Ahlstedt (C) lämnar följande svar på frågan: 
”Chatrine Pålsson Ahlgren har ställt en fråga till mig om vilka åtgärder vi 
vill vidta med anledning av resultatet Nationell patientenkät Primärvård för 
2023. 
Vi har alla anledning att vara stolta över det arbete som görs på våra 
hälsocentraler och över resultatet i den nationella patientenkäten där vi blir 
tredje bästa region i landet. Som jag ser det så fyller den nationella 
patientenkäten två syften. Dels så är den ett kvitto på att vi jobbar med rätt 
saker, att den vård vi erbjuder inom primärvården i Kalmar län är av hög 
kvalité. Del så hjälper enkäten oss också att identifiera områden där det finns 
utmaningar och möjlighet till utveckling. 
Just skillnader mellan olika HC är ett exempel på en sådan utmaning som 
blir synlig i rankingen. Arbetet med att utveckla hälsocentralernas 
verksamhet pågår löpande och i det arbetet är den nationella patientenkäten 
liksom övriga enkäter och uppföljningar viktiga redskap. 
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Det är också värt att notera att de flesta av hälsocentralerna i Region Kalmar 
län är ovanför rikets medelvärde inom samtliga dimensioner och de 
hälsocentraler som ligger under rikets genomsnitt har oftare 
bemanningsläkare som bemanning. Arbete pågår för att på lång sikt säkra 
kompetensförsörjningen i länet.” 

Handlingar 
1. Fråga -  Hur vill ni öka jämlikheten i primärvården, ställd av Chatrine 

Pålsson Ahlgren (KD). 
2. Svar från Emmy Ahlstedt (C). 

 
Expedierat till: Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) 
  Emmy Ahlstedt (C) 
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§ 113  Ärendenummer RS 2024/104 

Anmälningsärenden 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar anmälningsärendena till protokollet. 

Anmälningsärenden 
Följande ärenden anmäls till regionfullmäktige för kännedom: 
1. Inkomna motioner och medborgarförslag: 

a. Motion - Inför intraprenader för att förbättra kvalitet, 
tillgänglighet och personalvillkor, ställd av Malin Sjölander (M), 
Jimmy Loord (KD), Lennart Hellström (M), Chatrine Pålsson 
Ahlgren (KD) (RS 2024/642). 

b. Motion - Friskvårdssatsning på kvinnors hälsa i region Kalmar 
län, ställd av Malin Sjölander (M), Åsa Ottosson (M), Monica 
Ljungdahl (M) och Emma Lilliehorn (M) (RS 2024/715). 

c. Medborgarförslag - Medborgarförslag - Parkering vid regionens 
sjukhus (RS 2024/792). 

2. Protokoll från regionstyrelsen, nämnder och beredningar: 
a. Protokoll från regionstyrelsen den 16 april 2024 (RS 2024/7). 
b. Protokoll från regionala utvecklingsnämnden den 10 april 2024 

(RS 2024/20). 
c. Protokoll från kollektivtrafiknämnden den 11 april 2024 (RS 

2024/21. 
d. Protokoll från beredningen för forskning, utveckling och e-hälsa 

den 19 mars 2024 (RS 2024/15). 
3. Övriga anmälningsärenden: 

a. Yttrande över regionrevisorernas granskning av budgetprocessen 
i Region Kalmar län (RS 2024/278). 

b. Interpellation - Tillgängligheten på folkhögskolorna, ställd av 
Carl Dahlin (M) (RS 2024/889). 

c. Interpellation - Varför avlövar ni Oskarshamns sjukhus, ställd av 
Anni Juhl Nielsen (SD) (RS 2024/893). 
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